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Vážený pane řediteli, 

obracím se na Vás v návaznosti na reakci na zprávu, která vznikla na základě systematické 
návštěvy na Psychiatrické klinice Všeobecné fakultní nemocnice v Praze (dále jen „VFN“) 
ve dnech 24. až 25. 9. 2020. Zprávu jsem VFN zaslala a v reakci na ni se Vámi pověření 
zaměstnanci VFN podrobně vyjádřili ke všem opatřením popsaným ve zprávě, za což děkuji. 
Vyjádření jste následně doplnil 19. 8. a 21. 9. 2021. 

Vaši reakci a přijaté kroky považuji za dostatečné u všech opatření kromě opatření 28, zde 
však neshledávám riziko špatného zacházení, protože, dle Vašeho doplňujícího vyjádření, 
nedopadá zpoplatnění nahlížení do zdravotnické dokumentace na aktuálně hospitalizované 
pacienty. 

V tuto chvíli šetření ve věci systematické návštěvy Psychiatrické kliniky VFN uzavírám. 

Zároveň Vás chci informovat o jednání s minstrem zdravotnictví, s nímž jsem řešila 
i ohrožující materiální podmínky na příjmových odděleních Psychiatrické kliniky VFN. 

Opatření 28 

Umožnit pacientům (zejména omezeným na osobní svobodě) včasné a bezplatné 
nahlížení do zdravotnické dokumentace a pořizování si kopií z ní vlastními prostředky 
(bezodkladně). 

Ve vztahu k uvedenému opatření jste ve vyjádření ze dne 21. 9. 2021 uvedl, že aktuálně 
hospitalizovaní pacienti mohou do své dokumentace nahlédnout přímo na oddělení 
bezplatně, což ve vztahu k prevenci špatného zacházení považuji za dostatečné. 

Co se týče zpoplatňování nahlížení do dokumentace pacientů, kteří nejsou aktuálně 
hospitalizováni, rozhodla jsem se zahájit samostatné šetření z vlastní inciativy.1 Obrátím 
se na Magistrát hlavního města Prahy, aby zaujal stanovisko k našim rozdílným právním 
názorům. O postupu v tomto šetření Vás budu informovat. 

Jednání s ministrem zdravotnictví 

Dne 6. 10. 2021 jsem se setkala s ministrem zdravotnictví. Na setkání jsem se, mimo jiné, 
zmínila o nevyhovujících materiálních podmínkách na příjmových odděleních Psychiatrické 
kliniky VFN, které považuji za ohrožující, a to jak pro pacienty, tak pro personál. Ministr 

                                                        

1  Jedná se o postup podle § 1 odst. 2 ve spojení s § 9 odst. d) zákona č. 349/1999 Sb., o veřejném ochránci práv, 
ve znění pozdějších předpisů. 
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zdravotnictví přislíbil, že bude hledat finanční zdroje pro zajištění rekonstrukce. Obdobně 
upozorním i nového ministra zdravotnictví. 

Vážený pane řediteli, ještě jednou děkuji Vám i všem zaměstnancům VFN zúčastněným 
na šetření za poskytnutou součinnost. 

S přátelským pozdravem 

 

 

Mgr. Monika Šimůnková v. r. 
zástupkyně veřejného ochránce práv 

(dopis je opatřen elektronickým podpisem) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


		2021-11-30T06:26:55+0000
	Not specified




